



၂၁၃

ଛାତ୍ର/ଛାତ୍ରୀ/୦୯୭୩୮୧୦୨୮

೫೪೬

- ពាណិជ្ជកម្មសង្គមនៃប្រព័ន្ធបានចាប់តាំងពីថ្ងៃទី២០ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០១៣
 - ពាណិជ្ជកម្មសង្គមនៃប្រព័ន្ធបានចាប់តាំងពីថ្ងៃទី២០ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០១៣ ដើម្បីត្រួតពិនិត្យការងាររបស់ក្រសួងពាណិជ្ជកម្មសង្គមនៃប្រព័ន្ធ
 - ពាណិជ្ជកម្មសង្គមនៃប្រព័ន្ធបានចាប់តាំងពីថ្ងៃទី២០ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ១៩៩៨ ដើម្បី
ប្រកាសចុច្ចប្រព័ន្ធប្រចាំឆ្នាំនៃការប្រព័ន្ធដែលត្រូវបានគេប្រើប្រាស់ដើម្បី
ប្រកាសចុច្ចប្រព័ន្ធប្រចាំឆ្នាំនៃការប្រព័ន្ធដែលត្រូវបានគេប្រើប្រាស់ដើម្បី
 - ពាណិជ្ជកម្មសង្គមនៃប្រព័ន្ធបានចាប់តាំងពីថ្ងៃទី២០ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ១៩៩៩
ដើម្បីប្រកាសចុច្ចប្រព័ន្ធប្រចាំឆ្នាំនៃការប្រព័ន្ធដែលត្រូវបានគេប្រើប្រាស់ដើម្បី
 - ពាណិជ្ជកម្មសង្គមនៃប្រព័ន្ធបានចាប់តាំងពីថ្ងៃទី២០ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ១៩៩៩
ដើម្បីប្រកាសចុច្ចប្រព័ន្ធប្រចាំឆ្នាំនៃការប្រព័ន្ធដែលត្រូវបានគេប្រើប្រាស់ដើម្បី

ଶ୍ରୀମଦ୍ଭଗବତ

ច្បាប់ ស្តីពីការអនុម័តយល់ព្រមលើការសំចូលឱ្យជាកាតិហត្ថលេខីបស់ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា នៅក្នុងពិធីសារវេនិដសម្រាប់អនុសញ្ញាមនុញ្ញជាតិ ស្តីពីសាមញ្ញកម្ម និងសុខមុខនឹងពិធីគយដែលផ្តល់សការបានអនុម័ត កាលពីថ្ងៃទី២០ ខែសកា ឆ្នាំ២០១៨ នាសម័យប្រជុំផ្តល់សការលើកទី៩ និតិកាលទី៤ ហើយដែលព្រឹទ្ធសការបានពិនិត្យចុចប់សញ្ញាប្រចាំលម្អិត និងពិច្ចប៊ែនទេះទាំងស្រីដែលមានអាជីវកម្ម កាលពីថ្ងៃទី២៣ ខែសកា ឆ្នាំ២០១៨ នាសម័យប្រជុំលើកទី៤ និតិកាលទី៣ ហើយដែលមានសេចក្តីពាក្យសុខជូនទៅ៖



၁၃၅

ଶ୍ରୀକୃଷ୍ଣ ୨.-

អតម័តយល់ព្រមទៀតការសំចូលរួមជាតិហត្ថលេខីបែស់ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជាឌោន្ទីដីសារ នៃវិសាងនកម្មអនុសញ្ញាអនុវត្តដោយ ស្តីពីសាមញ្ញកម្មនឹងសុខជុមនឹងយកម្មនឹងតិវិធីការ ដើម្បីលើបានចុះហត្ថលេខា នៅថ្ងៃក្រោងព្រឹត្តិកាស ប្រធែលប្រព័ន្ធ នាទី ២៦ ខែ មិថុនា ឆ្នាំ ១៩៩៩ ហើយដើម្បីលើមានអភិបាលទាំង ស្រុងភ្លាប់មកជាមួយនេះ។

ଶ୍ରୀମଦ୍ଭଗବତ

កដ្ឋានកើតាលនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ត្រូវបន្ទាត់នឹងកិច្ចការ ដើម្បីអនុវត្តកិច្ចការនៃក្រសួងកម្មការសាធារណៈ

ଶ୍ରୀମତୀ ଗୀ.

ច្បាប់នេះ ត្រូវប្រកាសជាការប្រញាប់ ។

ព្រៃនៅក្រោមរដ្ឋបាល ត្រូវបាន ស្វែងរក និង គ្រប់គ្រង នៅក្នុង ឆ្នាំ ២០១៩

విశ్వ. వెంక. రమేష్

ព្រះមាស្ថរជាតិ និងព្រះរាជនគ្គករោង និងរាជការ សីហមុនី

တန်ယက်စောင့်ပြုရာပို့စွဲလုပ်ချုပ်မဟန်ဖြစ်
လူမှုစွဲယောက်မဆုံးလောက်သာ
အောင်မြင်မြင်
ဘဏ်ဒေသ

សម្រេចអនុវត្តន៍ដោយការបង្កើតរបស់ខ្លួន

ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា | សាសនា

សម្បុចអគ្គមហាលេនបដីតេជ្រា ហូន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រី
ខ្មែរត្រួតព្រមទៀត និង និលបិត្យក្នុង

ହାତୁଣେଆ

អូន សំឡុងលីរ៉ែ

Digitized by srujanika@gmail.com

ପ୍ରକାଶମୁଦ୍ରଣକାରୀ

សំណើនានាជាម្ចាស់លាងក្រុងប្រព័ន្ធទីបានបែងច្រៀយ
ជាជាតិក្នុងក្រុងប្រព័ន្ធ ខែមី ឆ្នាំ២០១៩
ដែលរាយការណានៃក្រសួងពេទ្យបានបង្កើតឡាយ

କେତେ ମୁଦ୍ରା

“ຕົວເລີກທີ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາຍ ໄດ້ຮັບອະນຸຍາຍ ລໍາສິຫຼື່ອັນດີ່ຕົວເລີກທີ່
ສິຫຼື່ອັນດີ່ຕົວເລີກທີ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາຍ”

(ធ្វើនៅទីក្រុងប្រុសសែល នៅថ្ងៃទី២៦ ខែមិថុនា ឆ្នាំ១៩៩៩)

ភាគីហត្ថលេខីនៅក្នុងអនុសញ្ញាអនុរដ្ឋភាគីស្តីអំពីសាមញ្ញកម្ម និងសុខជុមនឹយកម្មនៃនគរិធីគិតយ (ធ្វើនៅទីក្រុងក្រុងគ្រប់នៅថ្ងៃទី១៨ ខែឧសភា ឆ្នាំ១៩៧៧) និងចូលជាជម្រាយបាប់ពីថ្ងៃទី២៥ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ១៩៧៨) ដែលនៅក្នុងនេះហេតា “អនុសញ្ញា” ត្រូវបានបង្កើតឡើងក្រោមការដ្ឋាយជ្រាមដ្ឋាននៃក្រុមប្រឹក្សាសហប្រតិបត្តិការគេយដែលនៅក្នុងនេះហេតា “ក្រុមប្រឹក្សា”។ ដោយពីទាល់ដើម្បីសម្រេចបាននូវគោលបំណងនេះ:

ଶ୍ରୀକୃଷ୍ଣ ୨

បុព្ទកម្ម និងមាត្រានានានៃអនុសញ្ញាថ្វាបានដើរីសោចនកម្ម ដូចមានចំណែកជួយអត្ថបទ
ជួយសេចក្តីបន្ថែមទី ១ នេះ។

មគ្គល ២

ឧបសម្ព័ន្ធនៃអនុសញ្ញាប្រព័ន្ធដែលជាមួយឧបសម្ព័ន្ធូទៅ មាននៅក្នុងសេចក្តីបន្ថែម ទី ២ និងក្នុងឧបសម្ព័ន្ធាកំណត់ដែលមាននៅក្នុងសេចក្តីបន្ថែមទី ៣ នេះ។

មគ្គល ៣

១. កាតិ៍ហត្ថលេខីឈាមួយចុះហត្ថលេខាក្នុងអនុសញ្ញា អាចបង្ហាញការព្រមព្រៀងរបស់ខ្លួន ដូចមានចំង់ដោយពិធីសារ និងរួមទាំងសេចក្តីបន្ថែមទី ១ និងទី ២ ដោយ:

(ក) ចុះហត្ថលេខាលើពិធីសារនេះ ដោយគ្មានខ្សោយសិទ្ធិលើសញ្ញាប័ណ្ណ

(ខ) តម្លៃលិខិតុបកណ៍នៃសញ្ញាប័ណ្ណ បន្ទាប់ពីចុះហត្ថលេខាលើពិធីសារនេះ ក្រោម ការផ្តល់សញ្ញាប័ណ្ណ ឬ

(គ) យល់ព្រមលើពិធីសារនេះ

២. ពិធីសារនេះត្រូវតែបើកឡើងកាតិ៍ហត្ថលេខីនៃអនុសញ្ញា ចុះហត្ថលេខាបញ្ជាផល ថ្ងៃទី៣០ ខែ មិថុនា ឆ្នាំ២០០០ នៅថ្ងៃនៅក្នុងការណូរាលនៃក្រុមប្រឹក្សានៅក្នុងទីក្រុងប្រើសែល។ បន្ទាប់មក ពិធីសារនេះត្រូវមានការចូលរួមពីសមាជិកដើម្បីទៅឡើត។

៣. ពិធីសារនេះរួមបញ្ចាលទាំងសេចក្តីបន្ថែមទី ១ និងទី ២ ត្រូវចូលជាគម្រោងបីខែ បន្ទាប់ពីកាតិ៍ ហត្ថលេខីសែលបានចុះហត្ថលេខាយូច ដោយគ្មានខ្សោយសិទ្ធិនៃសញ្ញាប័ណ្ណ ឬ បានតម្លៃ លិខិតុបកណ៍សញ្ញាប័ណ្ណ ឬ ការចូលរួមដោយសមាជិកដើម្បីទៅឡើត។

៤. បន្ទាប់ពីកាតិ៍ហត្ថលេខីទាំងសេសិប ពានបង្ហាញរាងពីការយល់ព្រមរបស់ពួកគេលើការចំណាំ ត្រូវការពិចារណាប្រចាំពាន់ពីការយល់ព្រមរបស់ពួកគេលើការចំណាំ កាតិ៍ហត្ថលេខីមួយនៃ អនុសញ្ញានេះត្រូវទូលាយការរដ្ឋិសាងនកម្មលើអនុសញ្ញាបានតែតាមរយៈការត្រួយដាក់ កាតិ៍ហត្ថលេខីមួយក្នុងពិធីសារនេះតែបីណ្ឌាបោះ។ សម្រាប់កាតិ៍ហត្ថលេខីនេះ ពិធីសារនឹង ចូលជាគម្រោងនៅក្រោយពេលបីខែបន្ទាប់ពីខ្លួនចុះហត្ថលេខាលើពិធីសារនេះដោយគ្មានខ្សោយសិទ្ធិទុកនៃសញ្ញាប័ណ្ណ ឬដោយតម្លៃលិខិតុបកណ៍សញ្ញាប័ណ្ណ ឬការចូលរួមដោយសមាជិកដើម្បីទៅឡើត។

មគ្គល ៤

នៅពេលដែលខ្លួនបង្ហាញរាងពីការយល់ព្រមចងច្រាប់កាតិ៍ហត្ថលេខីខ្លួនទៅតាមពិធីសារនេះ កាតិ៍ហត្ថលេខីឈាមួយនៃអនុសញ្ញាប្រព័ន្ធវិទ្យាល័យការបសម្ព័ន្ធាកំណត់លាក់មួយ ឬជំពូកឈាមួយ នៅក្នុងនោះ ដែលមានចំងក្នុងសេចក្តីបន្ថែមទី ២ តាមរបៀបនេះ និង ត្រូវដួងដំណឹងដល់

អគ្គលេខាជាតិកស្តីពី ការទទួលយក និងការអនុវត្តតាមអនុសាសន៍ដោយស្របទៅតាមអ្នកដែលខ្ពស់
បានធ្វើសញ្ញាប័ណ្ឌ។

ច្បាស់ ៥

បន្ទាប់ពីពិធីសារនេះចូលជាជាមេន អគ្គលេខាជាតិកនៃក្រមប្រើក្រារ មិនត្រូវទទួលយក
លិខិតុបករណីនៃសញ្ញាប័ណ្ឌ បុការចូលរួមដោយសមាជិកដែលទេរ្តៃតាមអនុសញ្ញានេះទេ។

ច្បាស់ ៦

ទំនាក់ទំនងរាជការគឺក្នុងករណីនេះ ពិធីសារដែលមានសេចក្តីបន្ថែមត្រូវដំឡើសអនុសញ្ញា
នេះ។

ច្បាស់ ៧

អគ្គលេខាជាតិកនៃក្រមប្រើក្រារនឹងត្រូវដោម្បីករណីក្នុងករណីនេះ និងត្រូវប្រតិបត្តិត្រូវនាទីតាម
អ្នកដែលមានចំណាំ នៅក្នុងមាត្រា ១៩ នៅក្នុងសេចក្តីបន្ថែមទី ១ នៃពិធីសារនេះ។

ច្បាស់ ៨

ពិធីសារនេះ ត្រូវបានបើកឡើងដើម្បីការចុះហត្ថលេខាដោយការគឺហត្ថលេខានៃអនុសញ្ញា នៅ
ទីស្តាក់ការកណ្តាលនៃក្រមប្រើក្រារក្នុងក្រុងប្រុសសេលចាប់ពីថ្ងៃទី ២៦ ខែមិថុនា ឆ្នាំ ១៩៩៩
នេះតទៅ។

ច្បាស់ ៩

ដោយយោងតាមមាត្រា ១០២ នៃធម្មនូយអង្គភាសហប្រជាធាណិក ពិធីសារ និងសេចក្តី
បន្ថែមបែងចុះបញ្ជីនៅលេខាជាតិកដោយអង្គភាសហប្រជាធាណិក ទៅតាមសំណើរបស់
អគ្គលេខាជាតិកក្រមប្រើក្រារ។

ហត្ថលេខាដោសាក្សីនៅខាងក្រោមដែលត្រូវបានអនុញ្ញាតយ៉ាងត្រឹមត្រូវ បានចុះ
ហត្ថលេខាដោក្នុងពិធីសារនេះ។

ធ្វើឡើងនៅថ្ងៃក្រុងប្រុសសេល នៅថ្ងៃទី ២៦ ខែមិថុនា ឆ្នាំ ១៩៩៩ ជាកាសអង់គេស
និងកាសបាតាំង ដែលអត្ថបទទាំងពីកាសមានតម្លៃស្មើឱ្យតាមផ្លូវបាប់ ឯកសារច្បាប់ដើម
មួយច្បាប់ត្រូវបានជាក់តម្លៃនៅអគ្គលេខាជាតិកនៃក្រមប្រើក្រារ ជាអង្គភាសហប្រជាធាណិកនេះ
ទៅត្រូវបានដោលសំណើនៅក្នុងការបង្ហាញទី ១ នៃមាត្រា ៤ ដែលមាននៅក្នុងសេចក្តីបន្ថែម
ទី ១ នៃពិធីសារនេះ។

**PROTOCOL OF AMENDMENT
TO THE INTERNATIONAL CONVENTION ON
THE SIMPLIFICATION AND HARMONIZATION OF
CUSTOMS PROCEDURES**

(done at Brussels on 26 th June 1999)

The Contracting Parties to the International Convention on the simplification and harmonization of Customs procedures (done at Kyoto on 18 th May 1973 and entered into force on 25 th September 1974), hereinafter "the Convention", established under the auspices of the Customs Co-operation Council, hereinafter "the Council",

CONSIDERING that to achieve the aims of:

- eliminating divergence between the Customs procedures and practices of Contracting Parties that can hamper international trade and other international exchanges;
- meeting the needs of international trade and the Customs for facilitation, simplification and harmonization of Customs procedures and practices;
- ensuring appropriate standards of Customs control; and
- enabling the Customs to respond to major changes in business and administrative methods and techniques,

the Convention must be amended,

CONSIDERING also that the amended Convention:

- must provide that the core principles for such simplification and harmonization are made obligatory on Contracting Parties to the amended Convention;
- must provide the Customs with efficient procedures supported by appropriate and effective control methods; and
- will enable the achievement of a high degree of simplification and harmonization of Customs procedures and practices which is an essential aim of the Council, and thus make a major contribution to facilitation of international trade,

Have agreed as follows :

ARTICLE 1

The Preamble and the Articles of the Convention are amended as set out in the text contained in Appendix I hereto.

ARTICLE 2

The Annexes of the Convention are replaced by the General Annex contained in Appendix II and by the Specific Annexes contained in Appendix III hereto.

ARTICLE 3

1. Any Contracting Party to the Convention may express its consent to be bound by this Protocol, including Appendices I and II, by:
 - (a) signing it without reservation of ratification;
 - (b) depositing an instrument of ratification after signing it subject to ratification; or

ឆ្នាំ ១៩៩៩ លេខ ៥០ សញ្ញាណទី១ ថ្ងៃទី០៨ ខែកក្កដា ឆ្នាំ ២០៩៩ រាជកិច្ច ទំព័រ ៥៦៥

(c) acceding to it.

2. This Protocol shall be open until 30 th June 2000 for signature at the Headquarters of the Council in Brussels by the Contracting Parties to the Convention. Thereafter, it shall be open for accession.
3. This Protocol, including Appendices I and II, shall enter into force three months after forty Contracting Parties have signed this Protocol without reservation of ratification or have deposited their instrument of ratification or accession.
4. After forty Contracting Parties have expressed their consent to be bound by this Protocol in accordance with paragraph 1, a Contracting Party to the Convention shall accept the amendments to the Convention only by becoming a party to this Protocol. For such a Contracting Party, this Protocol shall come into force three months after it signs this Protocol without reservation of ratification or deposits an instrument of ratification or accession.

ARTICLE 4

Any Contracting Party to the Convention may, when it expresses its consent to be bound by this Protocol, accept any of the Specific Annexes or Chapters therein contained in Appendix III hereto and shall notify the Secretary General of the Council of such acceptance and of the Recommended Practices in respect of which it enters reservations.

ARTICLE 5

After the entry into force of this Protocol, the Secretary General of the Council shall not accept any instrument of ratification or accession to the Convention.

ARTICLE 6

In relations between the Parties hereto, this Protocol with its Appendices shall supersede the Convention.

ARTICLE 7

The Secretary General of the Council shall be the depositary of this Protocol and shall perform the functions as provided for in Article 19 contained in Appendix I to this Protocol.

ARTICLE 8

This Protocol shall be open for signature by the Contracting Parties to the Convention at the Headquarters of the Council in Brussels from 26 th June 1999.

ARTICLE 9

In accordance with Article 102 of the Charter of the United Nations, this Protocol and its Appendices shall be registered with the Secretariat of the United Nations at the request of the Secretary General of the Council.

In witness whereof the undersigned, being duly authorized thereto, have signed this Protocol.

Done at Brussels, this twenty-sixth day of June nineteen hundred and ninety-nine, in the English and French languages, both texts being equally authentic, in a single original which shall be deposited with the Secretary General of the Council who shall transmit certified copies to all the entities referred to in paragraph 1 of Article 8 contained in Appendix I to this Protocol.

**PROTOCOLE D'AMENDEMENT
A LA CONVENTION INTERNATIONALE POUR
LA SIMPLIFICATION ET L'HARMONISATION DES
REGIMES DOUANIERS**

(fait à Bruxelles, le 26 juin 1999)

Les Parties contractantes à la Convention internationale pour la simplification et l'harmonisation des régimes douaniers (faite à Kyoto le 18 mai 1973 et entrée en vigueur le 25 septembre 1974), ci-après dénommée "la Convention", établie sous les auspices du Conseil de coopération douanière, ci-après dénommé "le Conseil",

CONSIDERANT que, en vue d'atteindre les objectifs qui consistent:

- à éliminer les disparités entre les régimes douaniers et les pratiques douanières des Parties contractantes, qui peuvent entraver le commerce international et les autres échanges internationaux;
- à répondre aux besoins du commerce international et de la douane en matière de facilitation, de simplification et d'harmonisation des régimes douaniers et des pratiques douanières;
- à assurer l'établissement de normes adéquates en matière de contrôle douanier; et
- à permettre à la douane de faire face aux changements majeurs intervenus dans le commerce et dans les méthodes et techniques administratives, la Convention doit être amendée,

CONSIDERANT également que la Convention amendée:

- doit assurer que les principes fondamentaux régissant cette simplification et cette harmonisation ont un caractère contraignant à l'égard des Parties contractantes à cette Convention;
- doit permettre à la douane de se doter de procédures efficaces appuyées par des méthodes de contrôle adéquates et efficaces; et
- permettra de parvenir à un degré élevé de simplification et d'harmonisation des régimes douaniers et des pratiques douanières, ce qui est un objectif essentiel du Conseil, et d'apporter ainsi une contribution majeure à la facilitation du commerce international,

Sont convenues de ce qui suit:

ARTICLE 1

Le préambule et les articles de la Convention sont amendés conformément au texte figurant à l'appendice I du présent Protocole.

ARTICLE 2

Les Annexes de la Convention sont remplacées par l'Annexe générale figurant à l'appendice II et les Annexes spécifiques figurant à l'appendice III du présent Protocole.

ARTICLE 3

1. Toute Partie contractante à la Convention peut exprimer son consentement à être liée par le présent Protocole, y compris les appendices I et II:
 - a) en le signant sans réserve de ratification;

- b) en déposant un instrument de ratification après l'avoir signé sous réserve de ratification; ou
c) en y adhérant.
2. Le présent Protocole est ouvert jusqu'au 30 juin 2000, au siège du Conseil à Bruxelles, à la signature des Parties contractantes à la Convention. Après cette date, il sera ouvert à l'adhésion.
 3. Le présent Protocole, y compris les appendices I et II, entre en vigueur trois mois après que quarante Parties contractantes ont signé le Protocole sans réserve de ratification ou ont déposé leurs instruments de ratification ou d'adhésion.
 4. Après que quarante Parties contractantes ont exprimé leur consentement à être liées par le présent Protocole, conformément au paragraphe 1, une Partie contractante à la Convention accepte les amendements à la Convention uniquement en devenant partie au présent Protocole. Le Protocole entre en vigueur à l'égard de cette Partie contractante trois mois après qu'elle l'a signé sans réserve de ratification ou après qu'elle a déposé un instrument de ratification ou d'adhésion.

ARTICLE 4

Une Partie contractante à la Convention peut, au moment où elle exprime son consentement à être liée par le présent Protocole, accepter une ou plusieurs des Annexes spécifiques ou des Chapitres de celles-ci figurant à l'appendice III et elle informe le Secrétaire général du Conseil de cette acceptation ainsi que des pratiques recommandées à l'égard desquelles elle a émis des réserves.

ARTICLE 5

Après l'entrée en vigueur du présent Protocole, le Secrétaire général du Conseil n'accepte aucun instrument de ratification ou d'adhésion à la Convention.

ARTICLE 6

Dans les relations entre les parties au présent Protocole, le présent Protocole et ses appendices se substituent à la Convention.

ARTICLE 7

Le Secrétaire général du Conseil est le dépositaire du présent Protocole et assume les responsabilités telles que prévues à l'article 19 figurant à l'appendice I du présent Protocole.

ARTICLE 8

Le présent Protocole sera ouvert à la signature des Parties contractantes à la Convention, au siège du Conseil à Bruxelles, à compter du 26 juin 1999.

ARTICLE 9

Conformément à l'article 102 de la Charte des Nations Unies, le présent Protocole et ses appendices sera enregistré au Secrétariat des Nations Unies à la requête du Secrétaire général du Conseil.

En foi de quoi les soussignés à ce document autorisés ont signé le présent Protocole. Fait à Bruxelles, le vingt-six juin neuf cent quatre-vingt dix-neuf, en langues française et anglaise, les deux textes faisant également foi, en un seul exemplaire qui sera déposé auprès du Secrétaire général du Conseil qui en transmettra des copies certifiées conformes à toutes les entités visées au paragraphe 1 de l'article 8 figurant à l'appendice I du présent Protocole.